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摘　　　要

 2005年5月9日，股权分置改革试点工作正式启动，从此拉开了此次股权分置改革的序幕。2007年，我国上市公司股权分置改革基本完成，上市公司运营空间进一步扩大。但与此同时，股权分置改革又给上市公司中的股份资本的运营带来了许多新问题，例如如何在新的条件下更有效地防范国有资产的流失等问题。

从本质上说，股权分置改革试图从制度层面上“再造”中国资本市场，对中国资本市场的发展和制度建设具有里程碑式的意义。2007年，我国上市公司股权分置改革基本完成，运营空间进一步扩大。但与此同时，股权分置改革又给上市公司中的国有股份资本的运营带来了许多新问题，如上市公司中的国有股份资本的健康运营需要哪些条件?如何在新的条件下更有效地防范国有资产的流失等等。

本文从股权分置改革理论研究入手，在此基础上探析股权分置改革对上市公司经营绩效的影响及存在的问题，并提出应有效解决股权分置改革不彻底的问题，进一步完善上市公司经营绩效管理。
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Effect of equity division reform on the operating performance of the listing Corporation

Abstract: The split share structure reform officially started,in May 9, 2005,then opened the prelude of the split share structure reform. In 2007, the share of Chinese listing Corporation division reform basically completed, the listing Corporation operating space to further expand. But at the same time, the share-trading reform has brought many new problems of listing Corporation in the stock capital operation, such as how to more effectively prevent the state-owned assets in the new conditions, problems such as loss of.In essence, the share-trading reform attempts from the aspect of system "Reconstruction" of China's capital market, has the sense of milepost type development and system construction of China's capital market. In 2007, the share of Chinese listing Corporation division reform basically completed, further expand the operation space. But at the same time, state-owned stock capital shareholder structure reform to the listing Corporation in the operation has brought many new problems, such as the state-owned stock capital in the healthy operation of the listing Corporation need what conditions? How to more effectively prevent the state-owned assets in the new conditions of loss etc.

This article from the share-trading reform theory, based on the analysis of the influence of the share-trading reform the business performance of the listing Corporation and the existing problems, and put forward to solve the split share structure reform is not thorough problem, further improve the business performance management of listing Corporation
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